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Kolešovice bývaly významnou obcí.

Když král Václav IV. uložil církvi takzvanou papežskou 

daň,  která  byla vyměřena podle velikosti kostela  

nebo konaných bohoslužeb, vydal spisovatel dějin 

jménem Tomek seznam všech far v Čechách o výši 

jejich plnění.   Rakovník platil pololetně 1 měšec 12 

grošů, Hořesedly 6    grošů, Kněževes 9 grošů a      

Kolešovice 18 grošů. 

V roce 1902 bylo 

v Kolešovicích 233 

domů / 18 neosídle-

ných/ a 1442 obyvatel.      

Heřmanov měl  40 do-

mů a 233 obyvatel 

včetně      Geblan.  

Obec měla následující 

výměru daní: pozemková 

9 422 korun, ze zastavěné plochy 1 217 korun,       

domovní a činžovní 1 350 korun,    živnostenská  1 706 

korun, z příjmů obyvatel 1 956 a důchodová 46 korun.  

V té době měla obec městský vzhled. Volné prostory, 

Zámecké náměstí, Trhové náměstí, Rudolfovo a    

Václavské  náměstí  byly      vroubeny pěknými   domy. 

Rilkova ulice, Štěpánova, Nádražní a Parková ulice.  S 

Heřmanovem byly       spojeny dobře udržovanou ces-

tou. Nový hřbitov v Kolešovicích byl postaven r. 1833, 

v roce 1886 byl rozšířen. Měří 48 arů. Kříž na      

hřbitově byl postaven v roce 1865.   Kapličku postavil 

v r. 1928 místní sedlák Bedřich Voigt z č.d. 59. Na 

sušení ovoce zde byly dvě sušárny. Jedna na Geblaně, 

druhá za obcí ke Pšovlkům. Písek na stavbu se bral 

z pískovny, která byla u křížku do Heřmanova, druhá 

v cihelně a třetí na Siegwendě. Stávaly zde i dvě  

cihelny s dosti značnou výrobou. Ke Švihovu Wilhéma 

Ulmanna a druhá panská na  Heřmanově. Panská ještě 

v r. 1945 byla v provozu.  Neuvážeností byla  osídlenci 

1946 zbourána a    

materiál rozdělen 

k opravě    budov .                                                                                                            

Pošta v Kolešovicích

se datuje od roku 

1732, kdy byl úřad 

j e n  z d e  a 

v Podbořanech.   

Zásilky se vozily do 

Prahy vždy ve středu 

a v sobotu v 8 hodin. Zpět v úterý a v sobotu v 11   

hodin. V roce 1900 měla k doručování  následující  

obvod:  Kolešovice, Geblany, Heřmanov, Hokov,       

Pšovlky, Řeřichy, Václavy a Švihov. Telegrafické    

spojení bylo jen železniční stanicí. V roce 1811 byla 

převedena pošta do Hořesedel, ale v roce 1873 byla    

v r á c e n a  z p ě t  d o  K o l e š o v i c .                                                       

Obvod lékaře v roce 1902 byl:  Kolešovice, Heřmanov, 

Zderaz, Hokov, Vlkov, Děkov, Nová Ves, Hořesedly,        

Pšovlky, Řeřichy a Václavy. Měl vlastní koně 

s kočárem a tento obvod za svými pacienty pravidelně 

objížděl. - li  -

Z d r a v í

„Tak hodně štěstí a zdraví“, přejeme si při mnoha příležitostech. Častokrát bez hlubší myšlenky, jen tak, že se to 

říká. Zdraví si totiž začneme vážit, až když nás opustí. V mládí bereme nemoci lehkovážně:„To přejde, nemám 

čas, teď se mi stonat nehodí“. Až přijde zlom. Situace, kdy nás nemoc položí – většinou doslovně. Někdy do    

postele ,   jindy na operační stůl, o dalším místě položení raději nemluvit. Pak teprve začneme přemýšlet, proč 

zdravotní potíže přišly. Kdybych byl tenkrát…. Nepil jako velbloud, nekouřil jako komín, nejezdil na motorce 

celou zimu, necpal se bůčkem a zákusky,  zbytečně se nerozčiloval, vyležel poctivě angíny…  Věřte, že mnohé 

příklady znám z vlastní zkušenosti. A tak dnes pravidelně polykám prášky, držím dietu a léčím se na  kdeco. Ale 

optimismus mne zatím   neopouští. S nástupem důchodu ubylo rozčilování, chvatu, mám   čas  pěstovat bylinky a 

dělat si radost.  Třeba se snad i to zdraví s pomocí léků a  zdravotníků umoudří.  Tak tedy upřímně vám všem 

v novém roce hodně, hodně, hodně zdraví!!!    -  li  -



O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e  - č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e

Na 1.pracovní poradě se noví zastupitelé sešli 25. 10. 2010  a bylo projednáno:  

Přítomni: M. Dvořák, J. Čečrdle,  J.Procházka, T.Hrenák, J.Kovář, J.Kozlerová, J.Poděbradská, J. Hrenáková,        
M. Brabcová

- Nově zvolení zastupitelé se sešli na 1. pracovní poradě. Byl domluven předběžný termín konání ustavujícího      
veřejného zasedání na 9. listopadu od 18. hodiny. To se v tomto termínu uskuteční, pokud nebude podán protest proti   
průběhu voleb. V pondělí 1. 11. bude tato záležitost ověřena na Krajském soudu. Ještě v pondělí bude vyvěšen      
program VZ. Návrh kandidátů na post starosty a místostarosty přednese členka zastupitelstva Jiřina Hrenáková.    
-   Přítomní byli pozváni na oslavu 92. výročí vzniku Československa, které se koná ve středu 27. 10. od 16.30 před 
pomníkem.                 
- Starosta oznámil, že Úřad práce v Rakovníku prodlouží smlouvu s obcí o poskytování dotace na VPP do konce 
listopadu na 7 pracovních míst.                    
- Byl zhodnocen průběh drakiády konané v sobotu 23. 10. na polním letišti. Akci pořádala obec ve spolupráci se 
SHVPL Kolešovice. Místní ČSZ připravil občerstvení, prodejní stánek bezplatně zapůjčil a postavil Radomír      
Dvořák. Poděkování patří členkám ČSŽ Kolešovice za zajištění občerstvení, SHVPL Kolešovice konkrétně René 
Černému a Radomíru Dvořákovi.                
- Starosta podal informaci o průběhu jednání o budoucím osudu trati Krupá - Kolešovice. Schůzka se uskutečnila při 
jízdě z Lužné do Kolešovic a zpět v neděli 24. 10. v salonním voze KHKD Herkules za účasti zástupců Středočeské-
ho kraje – náměstků hejtmana Marcela Chládka  a Robina Povšíka, Českých drah – Antonína Blažka náměstek GŘ 
pro osobní dopravu, Aloise Kašpara ředitele KCOD Praha a Jindřicha Rachoty vrchního přednosty DHV Lužná. Za 
KHKD Herkules jednatel Jaroslav Křenek. Za obec Kolešovice starosta Martin Dvořák. Výsledkem jednání je dobrá 
zpráva a sice, že Kolešovka je na nejbližších 10 let zachráněna.   
- Kanalizace stoka A, C + D. Na její realizaci byla podána žádost do Programu Mze 129 180 „Výstavba a obnova 
infrastruktury vodovodů a kanalizací II“. Naše žádost byla zařazena do seznamu akcí Programu 129 180. Na získání 
podpory pro získání dotace již starosta kontaktoval náměstka hejtmana Stč. kraje ing. Peteru. V současné době má 
kraj rozhodující význam pro zaregistrování akce u MZe a tím pádem i získání dotace. Pro podporu na Mze byl též 
osloven poslanec ing. Bendl.                 
- Výstavba kanalizace stoka B pokračuje dle harmonogramu a dostala se do závěrečné fáze. Na části kanalizace byly 
provedeny kamerové zkoušky za účelem uvedení do předběžného užívání. Tyto jsou v současné době vyhodnocová-
ny p. Tvrzem, který provádí technický dozor investora.                 
- Starosta podal návrh na podání žádostí o dotace z fondů Středočeského kraje. Do FŽP na revitalizaci rybníka 
v Heřmanově. K tomuto bude třeba nechat vypracovat PD a požádat o stavební povolení. Z programu FROM bude 
žádáno na výměnu oken v budovách základní školy v objemu cca 3 miliony Kč. Z programu POV na částečnou    
úhradu úroků z úvěru na ČOV.                     
- Při nenadálé kontrole KHS Rakovník v restauraci Kino dne 19. října byly zjištěny 2 závady. Nebyl předložen proto-
kol o rozboru vody (je uložen na OÚ) a netekla teplá voda na WC pro personál. Starosta bude spolupracovat s paní 
Zingrovou, která má hospodu pronajatu, na vyřešení tohoto problému.                 
-  Kaple Zderaz. Byla podána informace o probíhajících opravách a financování rekonstrukce v letošním roce.  
- Byla podána informace o probíhajících opravách a financování rekonstrukce zámecké zdi v letošním roce.                
- Je třeba uzavřít veřejnoprávní smlouvu s městem Rakovník na odchyt psů městskou policií. Bude projednána na  
nejbližším VZ.                 
- Na ustavujícím VZ bude třeba projednat a schválit smlouvu o bezúplatném převodu pozemků tvořících náves ve 
Zderazi.                 
- Zastupitelka J. Poděbradská informovala o divadelním vystoupení DS Tyl Čistá v kulturním domě, které navštívilo 
pouze 15 diváků včetně občanů z Hořesedel, Kněževsi a Hořoviček.                
- Starosta otevřel diskusi nad změnou názvu obce na Městys Kolešovice. Bylo domluveno, že by se touto záležitostí 
mělo zabývat nově zvolené zastupitelstvo v roce 2011. 

28. ŘÍJEN, VÝROČÍ VZNIKU ČESKOSLOVENSKA

Oslavy proběhly letos odpoledne 27. října před státním svátkem. 

Květinové věnce položili zastupitelé Obce Kolešovice k místnímu 

pomníku. Po krátkém projevu pana starosty M. Dvořáka         

vystoupila děvčata naší školy M. Viktorová, N. Týčová, E.      

Lenochová, H. Seinerová a K. Pelikánová  s krátkým  pásmem 

českých básní,  které s nimi připravila paní učitelka K. Kolářová. 

Pietní akt,  kterého se zúčastnili  i  občané naší obce byl zakončen 

státní hymnou.

JP



Ochotn í c i  z Č i s t é  opě t  u  n á s

Autor: Nikolaj Vasiljevič Gogol (vlastním jménem Mykola Hohol)

Narodil v roce 1809. Byl synem ukrajinského spisovatele V. A. Janovského-Hohola. Od dětství   projevoval zájem o 

herectví a vynikal neobyčejnou pamětí a oblíbil si lidovou slovesnost. Jeho matka měla na něho po celý život vliv a 

podporovala jeho zájem o ukrajinskou folklórní tvorbu. Později, když zjistil, že je o tuto tématiku v hlavním městě 

Ruska zájem, přešel na zpracování ukrajinské lidové folklórní tvorby k jejímu literárnímu zpracování.             
Po studiích gymnázia se uplatnil jako ministerský úředník, pak jako univerzitní profesor, ale do historie se zapsal 

hlavně svou tvorbou dramatickou. Od roku 1835 se věnoval jen literatuře. Část svého života prožil v cizině (Itálie, 

Německo, Belgie) do Ruska se vrátil až ke konci svého života. Zemřel v roce 1852.          
Nejznámější díla:  Taras Bulba, Petrohradské povídky, Mrtvé duše (román), Ženitba a  Revizor

Ž e n i t b a -  je klasickou ruskou komedií o nepodařených námluvách, kde se o jednu nevěstu uchází několik   
ženichů.  Divadelní soubor Tyl Čistá do naší obce přijíždí pravidelně každý rok. Letos nám přijeli představit nově 

nastudovanou hru od N.V. Gogola „Ženitba“, která společně s „Revizorem“ patří k nejoblíbenějším a nejnavštěvo-
vanějším divadelním představením. Hra byla uvedena v našem kulturním domě 23. října a herci souboru opět     

nezklamali a předvedli skvělý výkon. Představení se přítomným moc líbilo. Škoda, že zájem našich obyvatel byl, 

tak malý. Přestože v obecenstvu byli i občané okolních obcí, návštěva nebyla velká.              
A tak se ptám: „Chceme se vůbec bavit?“                        JP

Ž i j í  m e z i  n á m i

Návštěva ordinace ,tentokrát trochu jiná.   

Do ordinace jsem se tentokrát nevypravila s dalším svým neduhem, ale s blokem  a tužkou, abych si popovídala 
s naší p. doktorkou, Mudr Marií Jenšovskou.                                                                                                   

Paní doktorko, jak dlouho u nás v Kolešovicích působíte?              
Od roku 1984, kdy tehdejší předseda JZD Karel Staněk zřídil zdravotní středisko nejen pro zaměstnance JZD, 

ale i ostatní obyvatele obce. Tehdy jsem pracovala jako závodní lékařka TOSu a Autobrzd a po mateřské dovole-

né jsem přišla „rozjet“ středisko do Kolešovic s plánem předat ho pak Mudr Slapničkovi. A k žádnému předání 

už nedošlo. Zůstala jsem dodnes  a protože můžeme mít pacienty už od 14 let, v některých rodinách léčím již 

čtvrtou generaci. Občas tu trávím víc denního času než doma. Spolupracuje se mnou již třetí sestřička. Nyní je to 

Kateřina  Muselová a jsem s ní velmi spokojená. Někdy nám stačí jen pohled, abychom se „domluvily.“ Jsme na 

sebe tak zvyklé, že si ji vozím i do ordinace v Čisté. Je na ni spolehnutí a šíří kolem sebe dobrou náladu a to je 

pro nemocné potřeba.                                                     

Do  Kolešovic jste přišla po mateřské dovolené. Kolik dětí máte?           
Mám tři syny. Dva jsou povoláním po otci strojaři, prostřední syn Jiří vystudoval  1. Lékařskou fakultu Univer-

sity Karlovy v Praze obor všeobecné lékařství . V současné době ordinujeme společně v našich obvodech. Syn ještě 

na Křivoklátě a já v Čisté. Syn se chystá v Kolešovicích i bydlet. Zatím jsme se pustili do opravy budovy, plánu-

jeme bezbariérový přístup, dovybavení ordinace EKG a rehabilitačními  přístroji. Nejdříve je ale nutné vybudo-

vat pro přístroje nové místnosti.                                                                                           

Máte volný čas pro své koníčky?          
Mám ráda vážnou hudbu, tu poslouchám při „papírování“ doma,  ráda, hraji na klavír , ráda tančím. S manže-

lem navštěvujeme plesy ,divadla  a zvláště máme rádi opery a operety. Rádi se účastníme i plesů v Kolešovicích. 

Dalším z mých zájmů je práce na zahradě, také se věnuji  svým dvěma čtyřnohým kamarádům.                                                                                                                               

Co vás v práci trápí?       
Jsou to sociální problémy starých lidí. V obci není penzion, ani žádná „oficiální“ pečovatelka a možná by si ji ne 

všichni mohli finančně dovolit. Někteří starší občané jsou tak odkázáni jen na pomoc sousedů. Problémem je i 

zákaz vydávání základních léků v ordinacích pod pokutou 100 000 Kč. Já tedy napíšu recept, pacient pak musí 

vážit cestu do Rakovníka, platit cestovné a začátek užívání léků se posune někdy  až na druhý den. Zatím se   

může nemoc zbytečně rozvinout. Trápí mě i celostátní průměry na předepisované léky a zdravotní pomůcky.  

Pokud je předepíši ve větší výši,  než stanovuje limit, musím je zaplatit ze své kapsy. Když je pacient v nemocnici, 

limity se krátí. Hlídat a přepočítávat zvyšuje administrativu a ubírá čas, který bych mohla věnovat nemocným.                                   

A Vaše přání do nového roku?           
Moc bych si  přála zlepšení mezilidských vztahů. Aby si lidé nezáviděli , drželi víc pohromadě, mohli se spoleh-

nout jeden na druhého a aby měli všichni někoho, komu se mohou svěřit se svými starostmi i radostmi.  Všem 

přeji šťastný nový rok , pevné zdraví a splnění  i těch nejtajnějších přání.

Během našeho povídání se setmělo. Vypila jsem čaj, poděkovala za rozhovor  a  tentokrát jsem si z ordinace místo 

receptu odnášela  plno poznámek a trochu jiný pohled na nelehkou práci zdravotníků.    

Kéž by se paní doktorce její přání vyplnilo na 100 % ! - li -



VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Dominik Josef Rychtařík, Julie Šrámková, Kateřina Čečrdlová,   

Michal Čečrdle, Jan Černohorský, Pavlína Štillerová, Zdeněk 

Špáňa a Filip Kozler ,  jsou dalšími malými občánky, které jsme 

společně s jejich rodiči a prarodiči přivítali mezi občany naší obce 

v obřadní síni Obecního úřadu Kolešovice ve dvou termínech. A to  

v pátek  5. listopadu a následující pátek 12. listopadu po 15. hodině.  

Pan starosta po krátkém úvodu a recitačním pásmu dětí z MŠ pře-

dal rodičům  dárkovou  tašku od České pošty se spořením a  zá-

kladním vkladem a drobným dárkem od Obce Kolešovice. Rodiče 

Lucie a Karel Šrámkovi, Jaroslava a Jiří Čečrdlovi, Veronika a Petr Čečrdlovi, Pavlína  Špáňová, Veronika a       

Tomáš  Rychtaříkovi,  Hana Rudovská a Pavel Štiller,  Martina a František Kozlerovi a Kamila Dubová a Jiří  Černo-

horský se  zapsali do pamětní knihy obce  Kolešovice a maminky již tradičně převzaly květinu od pana starosty.    

       

DRAKIÁDA         

Společně s draky, kteří se proháněly na obloze jsme se v sobotu 23. 

října loučili s podzimem. Počasí přálo všem.  Drakům foukal ideální 

vítr a rodičům, dětem a návštěvníkům  svítilo a hřálo sluníčko. Děti 

se dobře bavily a sledovaly pozorně své draky. Tam, kde drak ne-

chtěl hned vzlétnout, musel většinou zasáhnout tatínek,   někdy i 

maminka. Během vyčerpávajícího odpoledne bylo možné doplnit 

energii chutnými klobáskami a pro rodiče byl připraven  svařák  a 

dobré pivo. Poděkování za hezké víkendové  odpoledne patří  obci 

Kolešovice, Svazu žen a Skupině historie vojenského a policejního 

letectva.  Součástí drakiády bývá i ukázka leteckých modelů. I letos 

měli všichni možnost vidět krásné letecké modely. V blízkosti    

železniční tratě proběhl nálet na projíždějící parní vlak, který u nás končil letní sezónu. JP

Sbor dobrovolných hasičů Kolešovice informuje: 
Hasiči na Ralley Střela

Ve dnech 5. a 6. listopadu  se uskutečnil automobilový závod XI. Ralley Střela. Pořadatel – Marionetta 

Ralley Club Kralovice o.s. – požádal dobrovolné hasiče o spoluúčast na zajištění akce. Traťoví komisaři a         
pořadatelé se tak rekrutovali  z řad dobrovolných hasičů z Kralovic, Čisté, Zdeslavi, Jesenice,   Petrohradu a Kryr a 

také Kolešovic. Soutěž byla rozdělena do dvou etap. V první etapě 5. 11.  mělo přes sedmdesát posádek absolvovat 

dvakrát tři rychlostní     zkoušky o celkové délce necelých 60 kilometrů. První okruh  - Kryry A – vedl z Černčic 

k obci Kryry a Březnici. Na druhém okruhu -  Oráčov A -  byli jako traťoví komisaři rozmístěni kolešovičtí hasiči 
Tomáš Lenoch, Tomáš Hrenák, Jan Ritter, Miroslav Čečrdle st., Jaroslav Čečrdle st., Martin Pouzar, Zdeněk    

Matějka a Petr Čečrdle.  Start trati byl za Heřmanovem, pokračovalo se směrem na Kolešovice, tady u kapličky 

ostře   doprava, do Zderazi, dále do Oráčova a cíl byl u velkého jesenického rybníka. Kvůli dešti byla na tomto 
okruhu jedna rychlostní zkouška zrušena. Třetí okruh, Zdeslav A, startoval ve Velké Chmelišné, dále přes Zdeslav 

a Lhotu do Žďáru. Pak posádky absolvovaly  třicetiminutovou servisní  etapu a opět všechny tři okruhy. Druhá 

etapa začala ráno 6.11.  a rychlostní zkoušky byly  vedeny v protisměru  pátečních okruhů. Každý okruh absolvo-

valy posádky třikrát, tedy devět rychlostních zkoušek o délce téměř 90 kilometrů. 
Závod poznamenala v sobotu vážná nehoda polské posádky č. 20 s těžkými následky. Řidič nezvládl 

rychlý nájezd do pravé mírné zatáčky a naboural levou stranou, v místech sedáku svého vozu, do betonového   

sloupu elektrického vedení.  Z důvodů vyšetřování nehody 
byla tato rychlostní zkouška zrušena. Už v pátek došlo 

k méně závažné nehodě  posádky č. 4 na okruhu Oráčov.  

A závěrem výsledky. Kategorii A4 vyhrála posád-
ka Jan Vajsejtl a David Majer ve vozidle Mitsubishi Evo III, 

kategorii A3  dvojice Josef Čerňák – Lenka Filipová v Re-

naultu Clio, kategorii A2 Aleš Mazanec a Lukáš Bártík v 

Mazdě 323 a kategorii A1 Pavel Steiner s Davidem Popl-
šteinem v Suzuki Swift.  Pořadatelé nezapomněli všem  

pomáhajícím obcím a dobrovolným hasičům poděkovat na 

svém webu.  
Za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová



Z P R Á V Y  Z  D O M O V A  K O L E Š O V I C E  

Den  o t e v ř ený ch  d v e ř í            

V rámci TÝDNE SOCIÁLNÍCH SLUŽEB ČR ve 
dnech 4. 10. – 10. 10. 2010 se uskutečnil dne 5. října 
DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ. Zájemci si mohli     
prohlédnout nejen celý Domov, ale i výrobky některých 
našich uživatelů. Při prohlídce Domova mohli vidět i 
probíhající aktivity uživatelů. Pro zlepšení nálady v 
tomto podzimním počasí nám přijel zahrát pan  Hejduk. 
Mezi prvními návštěvníky byl starosta obce pan Martin   
Dvořák s dalšími pracovníky OÚ.

Odpo l edne  s  k l á v e s am i  p an a  He j duk a 

             
V pátek 17. září jsme strávili příjemné odpoledne s 
panem Hejdukem, který nám přijel zahrát nejen na 
klávesy, ale i na harmoniku. Hrál i na přání klientů, 
kteří si s chutí zazpívali. Pan Hejduk, je synem naší 
klientky a zahrát přijel jen tak, pro potěšení všech    
našich uživatelů. Děkujeme.

Sen i o r s k á  o l ymp i ád a  Smečno

Na 1. Seniorskou olympiádu Domova seniorů 
V lipách ve Smečně, jsme přijali pozvání na den 22. 
září. Tento den, byl podle astronomického kalendáře         
posledním   letním dnem  letošního léta a byl opravdu 
velmi pěkný a slunečný, což jistě přispělo k dobrým     
výkonům všech účastníků. 

Z celkového počtu 8 družstev, jsme se umístili            
následovně :   v jednotlivcích 1. místo v Pexesu získala 
paní   Květoslava  Kopecká a v hodu na cíl se umístil 
pan Ladislav Koubek na 3. místě. Gratulujeme.

Sou s ed s k á  v  n a š em  Domově

To je zlaté posvícení, to je zlatá neděle . . . to jsme si 
mohli zazpívat při sousedské, kterou jsme drželi v    
úterý 19. října. Byla to sousedská se vším všudy.         
Nechyběly tradiční posvícenské koláče, které upekly 
naše kuchařky, čepovalo se pivo, bylo i slané pohoště-
ní, ale hlavně nám hrála k tanci a poslechu kapela pana 
Zdeňka Černého. Překvapení pro nás připravili kolego-
vé z Domova seniorů v Novém Strašecí. Přijeli nám 
zatančit v krojích. Všem se jejich vystoupení moc   
líbilo. Tančilo se, zpívalo, nebo jen tak sedělo, každý 
podle svých možností. Že byla sousedská opravdu 
vydařená, svědčí fakt, že se nikomu z uživatelů       
nechtělo na pokoje. Děkujeme kolegům z Nového 
Strašecí za velmi hezké překvapení a všem             
zaměstnancům za spolupráci.                     E.

První závod dalšího ročníku hry Plamen           

Se začátkem školního roku odstartoval také nový ročník hry Plamen. Každý pátek se v hasičárně schází  kolektiv 

mladých hasičů z Kolešovic. Měli napilno, čekalo je první kolo soutěže, závod požárnické všestrannosti a štafeta 

dvojic, které se konalo už 2. 10. ve Slabcích. Za pár týdnů si museli osvěžit znalosti topografických značek, základů 

požární ochrany a první pomoci, zopakovat si vázání uzlů, střelbu vzduchovkou a také natrénovat štafetu dvojic. Na 

soutěži pak startovala v závodu požárnické všestrannosti jedna hlídka starších a jedna hlídka mladších. Výsledky 

v obou  disciplínách budou  sečteny s výsledky jarního kola soutěže.    Za SDH Kolešovice,  Jaroslava Čečrdlová 



Ohlédnut í  za  soutěž í  „  Ko le šov ice  oč ima fo togra fů“ 

Jak jsme vás v minulých číslech informovali, uspořádali jsme 

soutěž fotografů s úmyslem uveřejnění všech fotografií           

prostřednictvím výstavy. Přiznávám, že jsem měla velké obavy  

jak místní tuto soutěž přijmou. Přihlásí se vůbec někdo? Kolik si 

zajistit panelů pro instalaci fotografií? Jak fotografie  spravedlivě 

ohodnotit? Jaké ceny za vítězství vybrat? Kde na ně vzít? A    

přijdou se místní na výstavu podívat? Ale začněme  od začátku. 

K hodnocení jsme si pozvali odborníka na slovo vzatého,       

zástupce šéfredaktora Raportu pana Tomáše Bednaříka. Moje 

obavy, zda bude mít vůbec co hodnotit, se každým dnem rozplý-

valy.  A když jsme napočítali 11 přihlášených účastníků, trochu 

se mi ulevilo. Pan Bednařík se spolu s redakční radou ujal neleh-

kého úkolu. Posoudit 120 velmi zdařilých fotografií a vybrat ty   

nejlepší nebylo jednoduché. A tak nakonec rozhodla porota takto:   

Kategorie Můj miláček,  1. Beník  - snímek Evy Dufkové, roze-

né Procházková , 2. Náš pes – snímek Sabiny Snížkové, 3. Můj   

králíček snímek Markéty Brabcové. Kategorie Kolešovická       

příroda,   1.  Zima -  Josef Matura mladší   2. Chmelnice  – Josef 

Matura starší 3. Tři kříže – Martin Kopecký                                                                                                                             

Kategorie Kolešovičtí se baví byla zastoupena pouze J. Matu-

rou starším snímky Military Show a Milenci v texaskách.     

Všichni soutěžící obdrželi pěkné ceny. Sponzorem soutěže byla 

obec Kolešovice, Rakochmel, ČSŽ a pan Tomáš Bednařík,  který 

věnoval velmi pěkné ceny pro oba soutěžící z rodiny Maturů, 

kteří do soutěže zaslali velký počet perfektních fotografií. 

V sobotu ráno zaplnili milovníci fotografie obřadní síň Obecního 

úřadu. Na úvod vernisáže zahrála na kytaru Markétka  Brabcová 

a pak se už všechny starosti, obavy i tréma rozplynuly. Ocenění i 

drobnou pozornost si odnesli všichni soutěžící. Krom vítězů i   p. 

Dufková za kolekci Kolešovické přírody,  p. Franěk za kolekci 

Živočichové Kolešovicka, rodina Poděbradských za účast všech 

členů rodiny a p. Kovář za Pole s vlčími máky.  Výstava se podle 

zápisů v knize návštěv líbila. Přišlo vás asi 140. A pokud nám 

odhodlání vyhlásit příští rok 2. ročník soutěže vydrží, slibuji, že vernisáž neproběhne tak brzy ráno a výstavu    

zpřístupníme návštěvníkům i v neděli. Závěrem ještě jednou díky p.Bednaříkovi, všem sponzorům, účastníkům 

soutěže a těm, kteří se na výstavě podíleli jakoukoli pomocí.                    - li -

INFORMACE VE ZKRATCE

TANEČNÍ ZÁBAVA - Taneční zábavy patřily k oblíbeným společenským akcím v naší obci.  Posvícenská taneční 
zábava, která se uskutečnila  16. října v kulturním domě, je stále oblíbenou kulturní akcí pořádanou místním Svazem 
žen.  K tanci hrála hudební skupina FERNET, která garantuje příjemně prožitý večer a v sobotu tomu nebylo jinak.

DISKOTÉKA  - V pátek 15. října se uskutečnila další z řady diskoték. Martin alias dýdžej ComaR se opět postavil 
za svůj mixážní pult v našem kulturním domě. Mládež se bavila při taneční hudbě, kterou doprovázely světelné   
efekty.  Všichni se dobře bavili a těší se na další Martinovu párty. JP

Vážení čtenáři,

v příštím roce bychom rádi uspořádali výstavu starých pohledů a fotografií z Kolešovic. Něco se 

nám již podařilo shromáždit, ale uvítali bychom, kdybyste nám mohli zapůjčit vaše. Nemusíte mít strach 

z jejich poškození. Pouze je počítačem naskenujeme a okamžitě vám je vrátíme. Pokud tedy vlastníte nějaké 

staré pohlednice či fotografie z jakékoli akce, přineste je, prosím, panu B. Pelikánovi  na obecní úřad a můžete 

si je hned zase odnést domů. Pomůžete tak k doplnění historie naší obce, která určitě zaujme většinu našich        

spoluobčanů.  Děkujeme. Redakční rada



Základní škola a Mateřská škola Kolešovice 
Mateřská škola

Zprávičky ze školky.

V letošním školním roce je kapacita mateřské školy naplněna, navštěvuje ji 25 dětí nejen z Kolešovic, ale i 
z okolních vesnic Hokova, Děkova a Zderaze.           

Jako každoročně začaly děti jezdit spolu se základní školou do plaveckého bazénu do Rakovníka.               

Předplavecká výchova přispívá k celkovému otužování dětí, což se projevuje menší nemocností v tomto podzimním 
období. Některé děti už zvládají splývání a potápění pod vedením paní plavčice. Nejvíce se ale  vždy  těší   na volné 

hry s hračkami na závěr každé lekce.          

Další akcí, která děti velmi zaujala, byla návštěva výstavy domácích zvířat.           

Během měsíce října se děti zapojily do několika výtvarných soutěží např. o jeden z deseti poukazů na nákup pomů-
cek v hodnotě 55 000 Kč a vyrobily s paní učitelkou M. Herinkovou Kirimona z krabiček od KIRI sýrů. Celý říjen 

potom sledovaly počet hlasů na internetovém hlasování www.kiri.cz, kam mohli rodiče posílat své hlasy. I když             

nevyhrajeme, nebudeme smutní,  protože  není důležité vyhrát, ale zúčastnit se! A legrace se užilo při výrobě        
KIRIMONA dost a dost.              

A co nás čeká v příštích dnech? Kromě výletu do Rakovníka do dětské knihovny na pořad  Putování se zvířátky a 

zájezdu do divadla Lampion v Kladně, se budeme těšit na nejkrásnější čas v roce – čas  vánoční!           
V podzimních měsících jsme upravovali naši zahradu a pracovali se zařízením v naší školce. Při této činnosti nám 

velmi pomáhali pracovníci obce s paní Houškovou. Díky jejich pomoci jsme vše zvládli. Děkujeme!

                                                                                                                                      Helena Regálová

Základní škola

Školní rok se rozběhl a naši žáci opět reprezentují, získávají medaile a dosahují výborných výsledků. V žádné soutěži 

se neztratili.

Florbal

Velkého úspěchu dosáhli florbalisté ZŠ Kolešovice. V okresním kole turnaje ve florbalu žáků 4. a 5. ročníků základních škol dosáhli 
na stříbrnou medaili, když v základní skupině porazili nejdříve Lužnou 6 : 1 a pak v dramatickém utkání zdolali i 2. ZŠ Rakovník
6 : 4. Do semifinále postupovali z 1. místa, proto se utkali s hratelnějším soupeřem, a to ZŠ Mutějovice, kterou porazili 2 : 1.
Do finále nastoupili proti 3. ZŠ Rakovník, ta však byla nad síly našich žáků a prohráli 5 : 0.
Všem účastníkům blahopřejeme, a to jmenovitě především brankáři Janu Jirouškovi, nejlepšímu střelci našeho týmu Janu 
Štechmilerovi, dále hráčům základní sestavy Karlu Berkymu, Marku Heiflerovi, Jiřímu Ritterovi a Liboru Drozdovi, dále pak 
střídajícím hráčům a hráčkám Miroslavu Pavlíkovi, Jozefu Lakatošovi, Michale  Kališové a Petře Boršové.

                                                                                                                             

Rakovnický sprint
Dne 29. září se konal na hřišti u Sokolovny v Rakovníku závod na 60 metrů zvaný Rakovnický sprint. Z kolešovické 
školy se zúčastnila skupina žáků v čele s vynikající Andreou Šejnovou, která obhájila loňské stříbro! Na nevděčné 
4. pozici skončil Libor Drozda, ale i to je velký úspěch. 
                                                                                                                              L. Fukárek                                                                              
Botanická soutěž,
středních, základních a speciálních škol se v Rakovníku konala 20. října 2010 .

Zástupci naší školy soutěžili v botanické soutěži v Rakovníku. V den konání soutěže žákům nepřálo počasí, bylo velmi chladno a 

v době zahájení  začalo pršet. Ani nepřející počasí neovlivnilo výsledky našich soutěžících. Vynikající 1. místo obsadila Michaela 

Kališová ze 4. třídy a skvělé 4. místo obsadila Tereza Nezbedová také ze 4. třídy. Dalších vynikajících výsledků dosáhli zástupci 

starších žáků, Michaela Viktorová ze 6. třídy se umístila na 4. místě a Filip Nezbeda se umístil na 7. místě. Speciální třídy se také 

snažily. V menší konkurenci dosáhli pěkných výsledků zvláště Monika Pohlodková, Lukáš Čárný a Karel Louček.  Naši soutěžící se 

neztratili a i přes nevlídné počasí si soutěž užili.

                                                                                                                               J. Poděbradská

ZOO Praha                   

Dne 19. 10. 2010 jsme se vypravilli opět do Zoologické zahrady v Praze. Vyslechli jsme si krátkou přednášku  o lachtanech a    
navštívili jsme pavilon džungle, gorily a podívali jsme se na naše adoptivní zvířátko – klokana. V družstvech ( po 10 žácích ) jsme 
plnili různé úkoly. Počasí nám přálo. Domů jsme si někteří odnesli suvenýry – plyšová zvířátka, přívěšky, samolepky … . 
V soutěžení zvítězilo družstvo A – Lukáš Čebiš, Denisa Holanová,  Kateřina Kostková, Ceylan Jakubinská, Barbora Veverková,  
Kateřina Pelikánová, Veronika Čebišová, Dominik    Holan, Libor Drozda a Michaela Kališová.  

    M. Zápalová           
Gratulujeme a děkujeme za skvělou reprezentaci !!!

Divadelní představení                          

6.listopadu 40 žáků druhého stupně naší školy navštívilo Středočeské divadlo v Kladně, tentokrát hru s názvem 
„Game Boy“.  Muzikálový příběh malého chlapce, kterého zcela ovládne svět počítačových her, všechny děti bavil. 

                                                                                                                                    Z. Rendlová       



Návštěva výstavy drobných zvířat

Součástí oslav Kolešovického posvícení bývá výstava drobných zvířat, kterou organizuje Svaz chovatelů 
v Kolešovicích. V průběhu této výstavy pomáhají chovatelům i žáci deváté třídy při zápisu posudků při oceňování 
zvířat i při dalších činnostech. Výstavu si chodí prohlédnout žáci I. stupně se svými třídními učitelkami. Mívá       
tradičně vysokou úroveň.

M. Knappová

Halloween
V pátek 5. listopadu bylo radno se kolešovické škole zdálky vyhnout. Na chodbách i ve třídách se totiž hemžilo mnoho různých 
příšer a nadpřirozených bytostí. Převládaly čarodějnice, ale nechyběli ani upíři, oživlé mrtvoly a další podobné zjevy. Slavil se 
totiž Halloween, anglosaský lidový svátek.

Tento svátek je spjat s tradicemi a zvyky starých Keltů. Lidé věřili, že v noci z 31. října na 1. listopad se domů vracejí duše        
zemřelých a vyhledávají pomoc příbuzných na cestě do země mrtvých. Aby duchové viděli na cestu, lidé jim svítili svítilnami 
z vydlabaných řep. Na ochranu před zlými duchy se lidé převlékali do starých hadrů a  malovali si obličeje.
Dnes místo řepy dlabáme dýně, strach ze zlých duchů ale zůstává. Proto každoročně slavíme Halloween,  nejmagičtější noc    
celého roku, ve které je hranice mezi světem živých a mrtvých nejtěsnější.
Svátek příšer byl zakončen velkým rejem v tělocvičně. Těšíme se, že snad zase za rok na shledanou.

  M. Knappová

Sběrová soutěž KOMÍN, se konala 13.10.2010
Na škole proběhla sběrová akce zvaná KOMÍN. Třídy soutěžily ve sběru papíru, cílem bylo ze sebraného papíru     
postavit co nejvyšší komín. Na prvním místě se umístila 4. A (4.1 metru) na I. stupni a na II. stupni se o 1. místo     
dělily 6. a 9. třída. J.Poděbradská

Burza studijních a učebních oborů                
Naše škola se snaží vycházející žáky seznámit se středními školami a učilišti. A tak od září probíhají v naší škole prezentace střed-
ních škol a odborných učilišť. Žáci, kteří se rozhodují kam dál po ukončení základní školy, se seznamují s možnostmi dalšího    
studia. Zástupci škol poskytují zájemcům potřebné informace. Součástí přípravy na budoucí povolání je také každoroční „Burza 
práce“ pořádaná Úřadem práce Rakovník v KC. Letos osmáci a  deváťáci měli možnost vidět tradiční i méně známé učební a   

studijní obory. Svou šikovnost studenti předváděli v praktických ukázkách.                             J. Poděbradská

Přednáška       

9. listopadu se žáci 6. a 7. třídy zúčastnili zajímavé přednášky zaměřené na xenofobii, rasismus a projevy netoleran-
ce. S žáky diskutovala psycholožka a  známý Doc Mudr J. Zvěřina. Součástí přednášky byl krátký film a vystoupení 
zpěváka Ivana Hlase. A když už žáci v Rakovníku byli, navštívili muzeum T. G. Masaryka, kde shlédli výstavu    
PŘÍRODA RAKOVNICKA.                                                                                     Z. Číhařová, J. Poděbradská

Šance                
Žáci IX. třídy se zapojili do projektu Šance. Tento projekt je preventivním a humanitárním programem pro sexuálně zneužívané 
děti a mládež, oběti obchodování s dětmi a pro děti bez domova. 11. listopadu tedy deváťáci v Kolešovicích a v Kněževsi prodá-
vali propisky sestavené právě těmito dětmi. Vybrané peníze poputují na vytvoření další     pracovní dílny, která nabízí alternativní 

vzdělávání a zapojení dětí do běžného života. Děkujeme všem, kteří přispěli!                          Z. Rendlová

             Základní škola a Mateřská škola Kolešovice zve na tradiční  

           VÁNOČNÍ BESÍDKU A JARMARK, 

který se koná v úterý 21.12.2010 od 15.30 hodin v tělocvičně základní školy. 

   Český svaz žen Kolešovice zve na tradiční 

M I K U L Á Š S K O U  N A D Í L K U ,  M I K U L Á Š S K O U  N A D Í L K U ,  M I K U L Á Š S K O U  N A D Í L K U ,                                                                                                                                                                       

která se koná v neděli 5. prosince 2010 od 10.00 hodin na sále Kulturního domu v    

Kolešovicích. Nadílku vám zpříjemní doprovod Jiřího Ladry. Mikulášská nadílka je 

připravena pro každého. Vstupné:  Dospělí: 40,- Kč, děti 20,- Kč. 



J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .   

Z Á Ř Í

TEPLOTY V ZÁŘÍ  [ °C] SRÁŽKY V ZÁŘÍ  [ l /m 2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2008 29,0 06.09.2008 - 1,0 18.09.2008 12,45 24,0 7,0 22.09.2008

2009 30,5 01.09.2009   3,0 26.09.2009 15,32 20,0 6,5 05.09.2009

2010 23,5 12.09.2010   2,0 19.09.2010 11,90 78,0 29,0 26.09.2010

Ř Í J E N

TEPLOTY V ŘÍJNU [°C] SRÁŽKY V ŘÍJNU [ l /m 2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2008 20,0 12.10.2008 - 2,5 24.10.2008 8,48 60,5 20,0 30.10.2008

2009 25,0 07.10.2009 - 2,5 31.10.2009 8,04 49,5 10,5 11.10.2009

2010 17,0 02.10.2010 - 3,5 27.10.2010 6,28 7,0 4,0 17.10.2010

P o d z i m

Zelený háv odlétá v minulost            

potěšil chvíli a zmizel v zapomnění    

líně se probouzí chladná zvídavost   

prolétá a její tvář mění

Schnoucí koberec v podloží tlící           

na něm v boji padlí, co času se vzdali       

k zemi jsou přitisklí, navěky spící      

obrazem podzimu jejich torza se staly 

Nad tím vším tyčí se  totemy nehybné 

ustalo šumu v korunách holých        

vzduchem se šíří nálady pochybné    

vítr je rozsévá v zoraných polích 

Do mléčného závoje halí se rána      

častěji s oblaky snoubí se nebe         

zůstává zamčena sluneční brána 

jitřenky píseň více než zebe 

Podzim teď žezlo přírody třímá         

na skloněné poddané vznešeně hledí 

léto již usíná a jaro hluboce dřímá    

jen zima se probouzí ze svého snění 

Jakub Kučera

POZVÁNKA NA KONCERT POZVÁNKA NA KONCERT 

Občanské sdružení Zderaz srdečně zve všechny na již pátý   

benefiční koncert! Koncert se koná v sobotu

4. prosince 2010 od 17.00 v kostele sv. Petra a Pavla 

v Kolešovicích. Vystoupí vynikající těleso Sunday Singers a      

součástí večera bude vyhlášení výsledků ankety o nejhezčí     

dětskou kresbu kaple a překvapení. Budete moci zakoupit 

svým blízkým dárek pod stromeček a naladit se do vánoční           

atmosféry.

Český svaz žen Kolešovice ve spolupráci s obcí                                                                 

Kolešovice a firmou BRAM Kolešovice zvou                          

                  spoluobčany na tradiční       

NOVOROČNÍ OHŇOSTROJ ,                        
který se koná 1. ledna 2011 od 17 hodin na Haiplonu. 

Zahájení novoroční slavnosti začíná v 16,30 hodin                   

lampiónovým průvodem  od železničního přejezdu.               

Občerstvení na místě zajištěno.

Otiskli jsme báseň rodáka z Kolešovic pana Jakuba Kučery. 

Jeho další básně Pouto a Ptal jsem se vyjdou v lednu 2011 v 

almanachu „Stoupající hvězdy 2010“. 

Přejeme spoustu inspirace do další práce.  

  Redakce 



Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.            
Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o   matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů. 
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  G e r t r u d a  C u c o v á    

M a r i e  R o l l e r o v á  

  

B l a h o p ř e j e m e !

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce    každý rok 

Dne 29. září 2010 zemřela naše spoluobčanka,  paní  M a r i e  Č e r m á k o v á .                             
Čest její památce!

Významného životního jubilea se v měsících listopad a prosinec 2010 dožívají tito naši spoluobčané.                 

Přejeme pevné zdraví a pohodu do dalších let.                               

          Do nového roku             

hodně pohody,

šťastné náhody,

žádné nehody,

významné dohody,

legrační příhody

a další života výhody.

Krásný adventní čas, klidné vánoční svátky 

a

do nového roku 2011 pevné zdraví, mnoho 

pracovních a osobních úspěchů všem našim 

spoluobčanům přeje 

Zastupitelstvo obce Kolešovice,     

Obecní úřad Kolešovice 

a 

redakční rada KL. .

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

   M a r i e  F e r š t l o v á

E v a  P o d o l k o v á       

  

08.10.2010   -  Jaroslav Duba a Naděžda Dubová, Senomaty 

12.11.2010   -  Petr Bak a Jana Hýsková, Hořesedly 

Řekli si své „ano“ 

Za vánoční strom děkujeme letos rodině Králových.




